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Abstract (en)
[origin: WO2021239845A1] The invention relates to a hybrid material, which is in particular provided as an additive in conjunction with materials,
substances and/or coating materials to produce an antimicrobial, antiviral and/or fungicidal effect, and which contains particles which each comprise
at least one carrier material, which is coated at least partially with at least two different metals, at least a first metal and a second metal being in
electrically conductive contact with one another, at least by the surfaces thereof. According to the invention, the first metal comprises at least one
semiconductive compound of at least one transition metal element, which has a plurality of oxidation stages and permits a change of oxidation stage
through catalytically active centres, and the second metal comprises at least one electrically conductive silver semiconductor, wherein the two metals
form half cells which are short-circuited in the presence of water and oxygen and thereby have an antimicrobial, antiviral and/or fungicidal effect,
wherein the carrier material comprises at least one material compatible with the substance and/or the coating material and the use thereof. The
hybrid material according to the invention can advantageously be used as an antimicrobial additive for various materials, substances and/or coating
materials, preferably lacquers, paints, plasters, polymers and/or cellulose.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Hybridmaterial, das insbesondere als Additiv in Verbindung mit Materialien, Werkstoffen und/oder
Beschichtungsmaterialien zur Erzeugung einer antimikrobiellen, antiviralen und/oder fungiziden Wirkung vorgesehen ist, und das Partikel umfasst,
die jeweils mindestens ein Trägermaterial umfassen, das zumindest teilweise mit mindestens zwei unterschiedlichen Metallen beschichtet ist,
wobei zumindest ein erstes Metall und ein zweites Metall zumindest mit ihren jeweiligen Oberflächen miteinander in elektrisch leitendem Kontakt
stehen. Erfindungsgemäß umfasst das erste Metall mindestens eine halbleitende Verbindung mindestens eines Übergangsmetallelements, das über
mehrere Oxydationsstufen verfügt und über katalytisch aktive Zentren einen Wechsel der Oxidationsstufen erlaubt, und das zweite Metall umfasst
mindestens einen elektrisch leitfähigen Silberhalbleiter, wobei die beiden Metalle Halbelemente bilden, die in Gegenwart von Wasser und Sauerstoff
kurzgeschlossen sind und dadurch eine antimikrobielle, antivirale und/oder fungizide Wirkung entfalten, wobei das Trägermaterial mindestens ein an
den Werkstoff und/oder das Beschichtungsmaterial und deren Verwendung angepasstes Material umfasst. Das erfindungsgemäße Hybridmaterial
kann in vorteilhafter Weise als antimikrobielles Additiv für diverse Materialien, Werkstoffe und/oder Beschichtungsmaterialien, vorzugsweise Lacke,
Farben, Putze, Polymere und/oder Cellulose, eingesetzt werden.
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